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BR. 0012.1.6 (8).2024 

Protokół Nr 6 (8) /2024 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

w dniu 16 grudnia 2024r. 

w sali konferencyjnej ( sala Nr 12)  Starostwa Powiatowego w Hajnówce 

 

Obrady Komisji otworzyła Przewodnicząca Komisji Katarzyna Czurak. W obradach 

udział wzięło 9 członków Komisji ( r. K.Jakubowska była nieobecna; lista obecności w 

załączeniu).  
 

 

Ponadto w obradach Komisji udział wzięli: 

- Grażyna Świętochowska – Skarbnik Powiatu; 

Do punktu 1-go: 

 

 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła następujący porządek obrad Komisji: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Sprawozdanie z działalności Komisji w 2024r. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał na X sesję Rady Powiatu. 

5. Sprawy różne. 

 

Do przedstawionego porządku obrad członkowie Komisji uwag nie wnieśli. Porządek 

obrad został przyjęty jednogłośnie (wszyscy „za”). 
 

Do punktu 2-go: 

Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie (wszyscy 

„za”). 
 

 

Do punktu 3-go: 

W powyższym punkcie radni zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności Komisji 

w 2024r. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Czy można w przyszłości rozszerzyć to sprawozdanie z 

Komisji o ważne stanowiska, o ważne tezy z Komisji, ważne dla społeczeństwa, jak groźba 

zamknięcia oddziału położniczego, czy sytuacja w LO Nr 2, czy stan bezpieczeństwa 

budynków w ZSZ. Ja uważam, że takie ważne rzeczy, nie wszystkie, ale ważne rzeczy, które 

wpływają na funkcjonowanie powiatu to powinny tu być ujęte. Zrobiliśmy coś, ale jakie są 

skutki, jakie efekty, jakie stanowiska, to nic nie ma tutaj. Proszę na przyszłość rozważyć takie 

coś. 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Czurak: Czy wszyscy jesteśmy zgodni co do 

tego, żeby rozszerzyć takie sprawozdanie. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Ja jestem przeciwny. Radny ma prawo zapytać, 

zgłosić interpelację, więc po co poszerzać i wchodzić w dodatkowe rzeczy. 

Radny Henryk Łukaszewicz: To jest sprawozdanie z Komisji, które jest na BIP i 

które mieszkańcy czytają, o tym mówię, żeby były ważne wnioski zawarte, stanowiska, jak 

zostały załatwione. Teraz mieszkaniec przeczyta sprawozdanie i powie, że posiedzieli, 

pogadali i poszli. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: W ważnych sprawach są odpowiedzi dyrektorów. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Ale ja jako mieszkaniec jak wchodzę na BIP i 

przeczytam takie sprawozdanie to nie będę miał tej wiedzy. Mieszkaniec czytający takie 
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sprawozdanie musi czegoś dowiedzieć się. Zgłaszam wniosek o rozszerzenie sprawozdania o 

ważne wnioski i stanowiska, chodzi o wnioski formalne. 

Wyniki głosowania: 

2 głosy „za” 

0 głosów „przeciw” 

7 głosów „wstrzymujących się” 

 

Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności Komisji w 2024r. 

 

Do punktu 4-go: 
 

 W powyższym punkcie Komisja zapoznała się z następującymi projektami uchwał na 

X sesję Rady Powiatu: 

➢ Projekt uchwały RP w sprawie zmian w budżecie na 2024r. 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska omówiła zmiany w budżecie na 2024r. 

wraz z autokorektą, którą Zarząd zaproponuje podczas najbliższej sesji Rady Powiatu. 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
Opinia pozytywna:   

9 głosów” za”,   

0 głosów „przeciw”,   

0 głosów „wstrzymujących się” 

 

➢ Projekt uchwały RP w sprawie zmian do WPF na lata 2024-2034 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
Opinia pozytywna:   

9 głosów” za”,   

0 głosów „przeciw”,   

0 głosów „wstrzymujących się”  

➢ Projekt uchwały RP w sprawie określenia zasad umarzania, odraczania terminu spłaty, 

rozkładania na raty, niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Powiatowi Hajnowskiemu lub jego jednostkom 

organizacyjnym 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: A ilu mamy dłużników, kto tam jest nr 1? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Mamy ich trochę. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Może wystąpić z zapytaniem o taką informację? 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Czy Pani z Wejmutki zapłaciła? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Nie, teraz właśnie z Wejmutką 

rozwiązujemy umowę. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: A zaległości kto zapłaci? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Ponad 600 tys. zł Wejmutka jest nam 

winna na dzień dzisiejszy. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Ja chcę złożyć wniosek, żeby Komisja otrzymała 

informację o dłużnikach, jacy są dłużnicy i na jaką kwotę. 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Po ostatniej kontroli RIO zostaliśmy 

zobligowani do tego, żeby coś z tym zrobić, bo już nie można tak w nieskończoność 

ciągnąć tych należności. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Zgłaszam wniosek formalny, żeby Komisja otrzymała 

wykaz dłużników wraz z kwotą zadłużenia. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: I do tego informację, jakie działania podjął 

Zarząd w celu odzyskania tych pieniędzy. 

Wyniki głosowania: 
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9 głosów „za” 

0 głosów „przeciw” 

0 głosów „wstrzymujących się” 

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 
Opinia pozytywna:   

9 głosów” za”,   

0 głosów „przeciw”,   

0 głosów „wstrzymujących się”  

 

➢ Projekt uchwały RP w sprawie niedochodzenia należności o charakterze 

cywilnoprawnym, których kwota wraz z odsetkami nie przekracza 100 zł 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
Opinia pozytywna:   

9 głosów ”za”,   

0 głosów „przeciw”,   

0 głosów „wstrzymujących się” 

 

➢ Projekt uchwały RP w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Hajnowskiego na 

2025r. 

Wicestarosta Justyna Jarmocik: Na prośbę dyrektora SP ZOZ w Hajnówce 

wnioskuję o przeniesienie informacji o działalności SP ZOZ oraz informacjo o 

działalności Rady Społecznej SP ZOZ z sierpnia na czerwiec. 

Wyniki głosowania: 
9 głosów „za” 

0 głosów „przeciw” 

0 głosów „wstrzymujących się” 

 

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 
Opinia pozytywna:   

9 głosów ”za”,   

0 głosów „przeciw”,   

0 głosów „wstrzymujących się” 

 

➢ Projekt uchwały RP w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady 

Powiatu Hajnowskiego na 2025r. 

Wicestarosta Justyna Jarmocik: Podobnie, jak przy uchwalaniu planu pracy Rady 

wnioskuję o przeniesienie informacji o działalności SP ZOZ wraz z informacją o 

działalności Rady Społecznej SP ZOZ z sierpnia na czerwiec. 

Wyniki głosowania: 
9 głosów „za” 

0 głosów „przeciw” 

0 głosów „wstrzymujących się” 

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 

Opinia pozytywna:   

9 głosów ”za”,   

0 głosów „przeciw”,   

0 głosów „wstrzymujących się” 

 

➢ Projekt uchwały RP w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla 

Powiatu Hajnowskiego na lata 2025-2028 z perspektywą do 2032 roku” 

Wicestarosta Justyna Jarmocik omówiła projekt uchwały. 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
Opinia pozytywna:   

9 głosów ”za”,   
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0 głosów „przeciw”,   

0 głosów „wstrzymujących się” 

 

➢ Projekt uchwały RP w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków lub innych obiektów pływających w 2025r. 

Wicestarosta Justyna Jarmocik omówiła projekt uchwały. 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
Opinia pozytywna:   

9 głosów ”za”,   

0 głosów „przeciw”,   

0 głosów „wstrzymujących się” 

➢ Projekt uchwały RP w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Hajnowskiego do 

bezpośredniego zawarcia umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na terenie Powiatu Hajnowskiego 

Wicestarosta Justyna Jarmocik omówiła projekt uchwały. 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
Opinia pozytywna:   

9 głosów ”za”,   

0 głosów „przeciw”,   

0 głosów „wstrzymujących się” 

➢ Projekt uchwały RP w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców ul. Górnej i okolic 

Wicestarosta Justyna Jarmocik omówiła projekt uchwały. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Oni proszą o przesunięcie przystanków, a my 

omawiamy nie to co trzeba. Oni się pytali, czy jest możliwość przesunięcia przystanku, 

o to chodziło. 

Wicestarosta Justyna Jarmocik: A nie chodziło o skrzyżowanie? 

Radny Henryk Łukaszewicz: O skrzyżowanie też, chodziło tam o przebudowę, ale 

przystanek chyba jest w gestii powiatu? 

Wicestarosta Justyna Jarmocik: Jest zatwierdzona organizacja ruchu. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Ale można ją zmienić. 

Radny Stefan Niczyporuk: Słuchajcie, jest jakieś przedsięwzięcie, są plany, są 

uzgodnienia i wtedy wszystko jest OK., a po oddaniu jest problem. 

Radny Henryk Łukaszewicz: W uchwale można było napisać inaczej, że na etapie 

projektowania były konsultacje z mieszkańcami, bo tego tak naprawdę nie wiemy. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Wydaje mi się, że odpowiedź Komisji jest 

prawidłowa. 

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 
Opinia pozytywna:   

7 głosów ”za”,   

0 głosów „przeciw”,   

2 głosy „wstrzymujące się” [r.H.Łukaszewicz, r. H.Łojewska] 

 

Do punktu 5-go: 

W sprawach różnych poruszono następujące tematy: 

1. Radny Henryk Łukaszewicz: Budżet był omawiany ostatnio i ja 

trochę wniknąłem bardziej w ten temat, a żeby już na sesji nie mącić, to mam 

pytanie tu do Pani Skarbnik, bo ja tu jednej rzeczy nie rozumiem, ten § 30050, w 

tym roku mamy 12 mln zł dochodów z podatku CIT, a w nowym budżecie jest 40 

mln zł, to ludzie trzy razy więcej zarobili? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Ja mówiłam, że jest zmiana 

systemu finansowania. 
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Radny Henryk Łukaszewicz: To przecież jest nierealne. 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: To rząd wymyślił taką zmianę. 

Wcześniej mieliśmy z subwencji te 40 mln zł, a teraz mamy 14 mln zł. 

Radny Henryk Łukaszewicz: To my możemy nie osiągnąć tego parametru 

dochodu. 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Ja mam nadzieję, że ten 

projekt, który nam przekazali będzie utrzymany. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Czy w tym naszym budżecie są już ujęte te 

nowe naliczenia? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Tak, wszystko jest po nowemu, 

takie dane otrzymaliśmy z ministerstwa. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Jeżeli wydatki w oświacie mamy 22 mln zł, a w 

przyszłym roku 20 mln zł, czyli mniej, gdzie w oświacie wydatki cały czas rosną, bo 

młodych nauczycieli nie zatrudniamy. O 4 mln zł mamy zmniejszony budżet w 

oświacie, a wydatki, moim zdaniem, będą większe niż w tym roku. 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: 4 mln zł wynika z tego, że 

mieliśmy wcześniej w wydatkach oświatowych inwestycję w LO Nr 1 plus jeszcze 

remont boiska w ZSZ i dlatego wydatki na oświatę w tym roku są wyższe. 

2. Radny Henryk Łukaszewicz: Czy te pieniążki, które w Ośrodku 

Specjalnym były niedopłacone, to te pieniądze będą wypłacane w tym roku, czy w 

przyszłym roku? Czy one już były wypłacone? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: My nic nie wypłacaliśmy. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Czyli trzeba je ująć w nowym budżecie? 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Sprawa chyba będzie w 

sądzie. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Nie wiadomo, jak ta sprawa się potoczy, 

nasi prawnicy chyba kuleją trochę, ale to ich sprawa jest. I tak Starostwo 

przegra tę sprawę, bo z tego co wiem, to te regulaminy były 

nieprawidłowe. 

3. Radny Henryk Łukaszewicz: Czy odpowiedź na temat kasacji 

wyroku przyszła czy nie, odnośnie zaskarżenia decyzji Wojewody w sprawie 

naszej uchwały odnośnie mandatu radnego Łabędzkiego? 

Wicestarosta Justyna Jarmocik: Nie wiem, dopytam i przekażę. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Jeżeli tę sprawę przegra radca prawny i 

jeżeli tutaj też przegramy, to trzeba zobaczyć czy to biuro prawne jest 

skuteczne, bo my może wiele rzeczy robimy niepotrzebnie. Może te 

odwołania są niepotrzebne i na wiem po co to ciągnąć. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Ale radny Łabędzki chciał odejść 

trochę w innym stylu, na swoich warunkach, a my mamy swoje zasady. 

4. Przewodnicząca Komisji Katarzyna Czurak: Ja mam jeszcze pytanie 

odnośnie Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego. Jeżeli sprawy potoczą 

się w tym kierunku, że Starostwo będzie musiało wypłacić te należności, to 

jakiego rzędu to są kwoty, bo Państwo na pewno przeliczyliście. 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: My się nie możemy 

doprosić o super dokładne przeliczenie, ale najpierw było 350, teraz 500 

tys. zł. 

Wicestarosta Justyna Jarmocik: Czekamy na szczegółowe wyliczenia, za 

każdym razem to co przysyłają do nas to się okazuje, że jest źle wyliczone. 

5. Radny Henryk Łukaszewicz: Mam uwagę odnośnie informacji o 

pracy Zarządu, żeby do końca dopisywać wszystko. Chodzi mi o to, że jeżeli 
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podjęta jest uchwała o powołaniu czy odwołaniu dyrektora, to napiszmy kto jest 

powoływany lub odwoływany i na jaki okres. Brakuje takiej informacji. Po co 

mam po ludziach dzwonić. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Jeżeli nazwiska nie są tajemnicą, to 

dlaczego to nie jest od razu pisane? 

Wicestarosta Justyna Jarmocik: Przecież ja tego nie piszę, uwagi 

przekażę. 

6. Przewodnicząca Komisji Katarzyna Czurak: Mi osobiście 

brakowało przedstawiciela Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego na 

naszej Komisji, kiedy rozmawialiśmy o oświacie, bo już wtedy chyba Pani Aneta 

była na zwolnieniu. 

Wicestarosta Justyna Jarmocik: Ale wróciła po zwolnieniu. 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Czurak: Czy nie moglibyśmy na 

przyszłość, jeżeli wiadomo jest, że ktoś jest na zwolnieniu, to żeby ktoś w 

zastępstwie tej osoby przyszedł do nas na komisję? 

Wicestarosta Justyna Jarmocik: Przekażę, ale nie wiedzieliśmy, że Pani 

dyrektor wybiera się na zwolnienie. 

7. Radny Henryk Łukaszewicz: Też bym prosił tutaj, żeby jak są 

jakiekolwiek kontrole RIO, PIP, czy kontrole wewnętrzne Starostwa, żeby te 

protokoły kontroli do nas trafiły. Jak nie mamy protokołów, to nie mamy się do 

czego odnieść, bo czy poprawić nadzór Starostowa, nie wiem w którym kierunku 

pójść.  

Wicestarosta Justyna Jarmocik: My też nie widzimy, bo nie mamy 

jeszcze protokołu. Próbowaliśmy się spotkać z pracownikiem PIP, który 

prowadził kontrole i nie doszło do spotkania. Dodatkowo Pan Starosta 

powołał komisję składającą się z pracowników Starostwa i na podstawie 

kontroli tej komisji wiemy, że były nieprawidłowości w wypłacaniu 

środków. Natomiast kontrola PIP jeszcze trwa. 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Komisji zakończyła 

posiedzenie Komisji dziękując członkom Komisji za czynny udział w posiedzeniu. 

 

Protokołowała                                             Przewodniczyła 

 

Violetta Miniuk                                             Katarzyna Czurak 
 

 


